
PROTOKOL Nr LIV12018

z serji Rady Gminy Rybno odb''tei w dniu 4 lipca 2018 r.
w sali OSP w Rybnie pod pizewodnictwem

Pana Andrzeia Komackiego - Przewodniczicego Rady cminy Rybno

Obrady Rady Gminy protokolowala - Ewa Soboczyiska - Inspektor ds. Obslugi Rady i Kadr w
Urzgdzie Gminy Rybno

Obrady rozpoczgto o godz. 10:00, zakoriczono o godz.-14:30

Stan ustawowy Rady - 15 Radnych,

W sesji bierze udzial 12 Radnych

Nieobecni Radni: Grzegorz Rozentalski, Dariusz Tara, Agnieszka Wysocka

- lista obecnosci stanowi zal4cznik do protokolu.

Spoza Rady Gminy w sesji uczestniczyli:

l.Pan Tomdsz WgFzynowstu - woitCminy

2.Pani Jolanta Jendrycka - Sekretarz cminy

3.Pani Zdzislawa Kanicz - Skarbnik Gminy

4.Pan Zbigniew Drzystek - Radca prawny

5.Soltysi

- lista obecnoSci stanowi zal4cznik do protokolu

6.Mieszkancy

Porzqd€k sesji:

Ad.l i 2 Otwarcie sesii i stwier&enie prawomocno6ci obrad.

Obrady LW sesji Rady Gminy Rybno otworzyl o godz. ]0:00 Pan Andrzej Kornacki Przewodnicz4cy

Rady Gminy. Powital wszystldch ob€cnych na sali obrad a nast€pnie stwierdzil, Ze po sprawdzeniu

listy obecnoSci, na sali znaidut sie 12 radnych co stanowi kworum do podeimowania prawomocnych

Ad.3.Ustalenie porzadku obrad.

Przewodniczqcy Rady przedstawil porz4dek dzienny obrad.

KierujEc nastepnie zapytanie o propozycje zmiany porzqdku obrad.

Wniosk6w o zmiane porz4dku obrad: W6jt cminy - Pan Tomasz Wegrzynowski wni6st o

wprowadzenie do porz4dku obrad w pkt 4 ppkt 7 plojektu uchwaty w sptawre przekszania projektu

reSulaminu dostarczania wody i odprowadzania SciekAu oboaiqzujqcego na terenie Gmiry Rybno do oryanu

regLacVnego.



Po czym poddal pod gtosowanie wniosek W6jta Gminy o wprowadz€nie do porzqdku obrad projektu

uchwaly w sptawie przeLazania plojektu regulaminu dostarczania. x1ody i odprouadza ia sciek6w

obouritlz j4ceso d teme Cnhy Rybno do orya u regutaqjnego.

Rada Gminy w glosowaniu iawnym na ustawowy sktad Rady 15 Radny€h w obecnosci 12 Radnych

tlosami:

- ,Drzeciw' - O

-,,w8trzymuiacych Bie" - 0

wniosek prziela

Nastgpnie poddal pod glosowanie porz4dek obrad.

Rada Gminy w tlosowaniu jawnym na ustawolq, sklad Rady 15 Radnych w obecno6€i 12 Radnych

tlosamil

- .Prz.e<iw' - 0

- ,,wstrzymujQcych Bie" - 0

przyiela porz4dek obrad LIV sesji Rady cmin, kt6ry po otwarciu sesji, i stwierdzeniu

prawomocnoSci obrad iest nastgpuj{cy:

4.Podjpcie uchwal w nastepuiecych 6prawa€h:

1) zmiany Wieloletniei Prognozy Finansowei cminy Rybno na lata 201&2032;

2) zmian w budzecie Gminy Rybno na 2018 rok;

3) wyrazenia zgody na przystqpienie Gminy Rybno do partnerstwa i zawarcie porczumienia w

sprawie wsp6tpracy przy realizaqi Proiektu w ramach Regionalnego Programu Operacinego

Woiew6dztwa Warminsko-mazurskiego na lata 201+2020;

4) obnitenia dotychczasow€go wynagrodzenia i ustalenia nowego wynagodzenia W6jta Cminy

Rybnoi

5) zniesienia statusu pomnika przyrody;

6) z skaftenla rczstrzygniecia nadzorczego Wojewody Warminsko-MazuBkiego do Sadu

Adminishacinego;

4 przekazania projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania Sciek6w obowiqzuieceSo na

terenie Gminy Rybno do organu regulacyjnego.

S.Wolne wnioski i zapfania.

6.Zamkniecie obrad.



Ad.4Podiecie uchwal w nastepujacvch sprawach:

1) zmianv Wieloletniei Pro5rozy Iinansowej Gminy Rvbno na lata 2m&2032

Przewodnicz4cy Rady- Pan Andrzej Kornacki zwr6cil sie do Radnego Pana KamiriskieSo o

przedstawienie opinii w sprawie projektu uchwaly.

Radny - Pan Piotr Kamiiski poinformowal, it projekt uchwaly w spnwie zmiany Wielolehiei

Prognozy Finansowej Gminy Rybno na lata 2018-2032 oraz zmian w budzecie cminy Rybno na 2018

rok, zostaly pozyt',wnie zaopiniowane.

Przewodnicz4cy Rady - Pan Andrzei Kornacki otworzyl dyskusie nad projektem uchwaly.

Pytai nie wniesiono.

Przewodniczqry Rady zamkn4l dyskusje. Po odczytaniu projektu uchwaly, poddal go pod

glosowanie.

Rada Gminy w glo3owaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnolai 12 Radnych,
gIo3ami:
-12 -,,2a",
-o - ,,prze.iw"
- 0 -,,wstrzymuiacych sie"
podjefa uchwalg Nr LIV/39 8 w sprawie zmiany Wieloletniej Progozy Finansowei cminy Rybno

na Iata 2fl&2032

Uchwala stanowi zahcznik do protokolu.

2l zmian w budi€cie Gminv Rybno na 2(n8 rok

hzewodniczAcy Rady - Pan Andrzej Kornacki otworzyl dyskusie nad projektem uchwaty.

Glos zabrali:
Radny - Pan Piotr Kamiriski zwr6cil sie do Skarbnik cminy czego dotyczyla zmiana w budzecie , w

kwocie 7 ty6. wprowadzona zarzqdzeniem wdjta.

Skarbnik Gminy - Panl Zdzislawa Kanicz w odpowiedzi \ayiaSnila, iL za'zqdzgnienl. wqb
zwiekzono dochody i wydatki. W zarzadzeaiu ujeta zostala decy4a z urzedu woiew6dzkiego

uwzgledniajaca mie&y innymi dotacje z budzetu paistwa na zadanie inwestycine na ulicy

Strumykowej.

Na tym dyskusje zakoficzono-

Przewodnicz4cy Rady zamln4l dyskusjg. Po odczytaniu projektu uchwaly, poddat go pod

tlosowanie.



Rada Gminy w tloso*aniu ia$.nym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnosci 12 Radnych,
tlosami:
-12 -,,2a",
-O - ,,ptzeciw"
- 0 -,,w8trzymuiQcych sie"
podifla uchvrale Nr LIV/40/ 8 w sprawie zmian w budiecie cminy Rybno na 2018 rok.
Uchwala stanowi zalacznik do Drotokolu.

Pzewodniczqcy Rady- Pan Andzej Komacki zwr6cil sie do Radnego pana Kamifskiego o

przedstawienie opinii w sprawie projektu uchwaly.

Radny - Pan Piotr lGmiriski poinformowal, iZ projekt uchwaty w sprawie wyraZenia zgody na

przystqpienie Gminy Rybno do parbrcrstwa i zawarcie porozumienia w sprawie wsporpracy pzy
realizacji Projektu w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Wojew6dztwa Warmiisko-

mazurskiego na lata 20'l+2020 zost^l zaopniowany pozytywnie.

Przewodnicz4cy Rady - Pan Andzej Komacki orworzyl dyskuEe nad projektem uchwaly.

Glos zabrali:

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wegrzynowski pokr6tce przedstawil zalozenia projektu. Wskazal, iz
ca&owita warto6t projektu to 3 081 434,2021. Program ma na celu poszerzenie kompetenqi kluczowe

w dziedzinie matematyki, jezyka obcego, oprogramowania tego, projektowania 3D oraz warszrary z

zakresu psychologii. W ramach projekt6w doposazone zosranq plac6wki oswiatowe migdzy innym w

drukarki 3D oraz pracownie fizyczne, chemiczne czy przyrodnicze.

Na tym dyskusje zakonczono.

Pnewod^iczqcy Rady zamln4l dyskusje. Po odczytaniu proiektu uchwaty, poddat go pod

glosowanie.

Rada Gminy w tlosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 12 Radnycb
tlosami:
-72 -,,2a",
-o - ,,przeciw"
-0 - ,,wstrzymujqcych si€"
podiela uchwal? Nr LIV/aI48 w sprawie wlrazenia ztody na prz,.stQpienie cminy Rybno do

partnerctwa i zawarcie porozumienia w sprawie wsp6lpracy przy rcaliz cii Projektu w ramach

Retionalneto Protramu Operacyinego Wolew6dztwa Waminsko-maz urskieto na lata 2m4-2020.

3) nrvraienia zqodv na przvstapienie Gminv Rybno do partnerctwa i zawar€ie porozumienia w

Woiew6dztwa Warmiisko-maz urskieeo na lata 2mG2O20



Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.

4) obni2enia dotychcza3oweeo wjmaerodz€nia i rctalenia nowego v,]magrodzenia W6ita cminv
Rvbno

Pflewodnicz4cy Rady- Pan Andrzej Komacki zwr6cil sie do RadneSo Pana Kamiriskiego o

przedstawienie opinii w sprawie projektu uchwaly.

Radny - Pan Piotr Kamiriski poinformowal, i2 projekt uchwaty w sprawie obniZenia

dotychczasowego wynagrodzenia i ustalenia nowego wynagrodzenia W6jta Gminy Rybno_zostal

zaopiniowany pozytywnie.

Po czym Radny Pan Piotr Kamifuki wni6sl wnios€k fotmalny o zmiang brzmienia S 4 uchwaly z

,,uchwala wchodzi w iycie z dniem 31 pazdziernila 20-18 r." na ,,uchwala wchodzi w zycie z dniem

podjecia."

PEewodniczqcy Rady - Pan Andrzej Kornacki otworzyt dyskusje nad protektem uchwaly.

Glos zabrali:

Radca prawny - Pan Zbigniew Drzystet odnosz4c sie do wniosku formalnego radnego Pana Piotra

Kamiriskiego wskazal, i2 mamy tu do cz''nienia z zaSadnieniem, kt6re nalezy rozpatrywaa na gruncie

prawa pracy, korzystanie z uprawniei pracohniczych przez wttta. Wyja'nll, i2 takie okreilenie w

uchwale terminu wejicie w tycie uchwaly, wynika z zachowania terminu okresu wypowiedzenia

warunl6w pracy i placy. Wietkie od niniejszej zasady jest zawarcie porozumienia pomiedzy

praco*.nikiem a pracodawc4 w sprawie zmiany warunk6w umowy. Wskazala r6wnieZ na kwestie

termin6w wypowiadania warunk6w pracy i placy. Argumentujec swoj4 wypowiedz, przytoczyl

opinie prawne w tej materii.

Przewodnicz?cy Rady -Pan Andrzei Komacki zwr6cil sie do radcy prawnego, czy zgoda w6ita na

obnizke wynagrodzenia, umozliwia weiscie uchwaly w rycie z dniem podje€ia.

Radca prawny - Pan ZbiFiew Drzystek wyjasnil, ii jest to uklad g?owo pracowniczy, w przypadku

zawarcia porozumienia w tej materii, uchwala moze wei6t w Zycie z dniem podiecia.

Soltys Solectwa Gronowo-Pan Miroslaw MeZykowski wyrazil opinie, ii jego zdaniem co prawda

tozporz4dzp ie ?aklada obntenie *ynagodzenia, iednak2e uchwala ma charakter porzqdkuj4cy.

Ponadto podkreslil iZ organ wykonawczy mial wystarczajqcy okes na pzygotowanie uchwaty w tej

sprawie. Wyrazil zastrzeienie w kwestii wysokos€i dodatku specjalnego. Srwierdzil, i, jest to zblt
wysoka kwota i powinien przystugiwa( za szfzet6lne os4gni€cia. Dalej pokre6tit, i_i uchwala

powinna weist w iycie z dniem podiecia.



Radny - Pan Sylwestet Kasptowicz zwr6cil sie do Skarbnila Gminy - pani Zdzislawy Kankz, czy

dodatek specjalny w proponowanej wysokosci ulegl zmianie w okresie osratnich rizech lat.

Skarbnik Gminy - Pani Zdzislawa Kanicz w oclpowiedzi wyjaJnila, iZ nie ulegl wysokosC dodatku

specialnego nie ulegla zmianie. Zwr6cil uwa8e, iZ z wyst4pienie pana Mezykowskiego pozwara na

stwierdzenie, 2e dopiero projektowana uchwala wprcwadza taki skladnik wyragrodzenia. Jego

zdaniem uchwata powinna wejsa w zycie w terminie wskazanym w proiekcie.

Radny - Pan Czeslaw M€derski odnoszqc si9 do wypowiedzi pana Miroslawa Mezykowskiego

stwierdzil, iZ jeSo $ystEpienie jest przyklad€m na robienie sobie kampanii wyborczej.

Soltys Solectwa Gronowo-Pan Miroslaw Mezykowski odnoszac sie do wypowiedzi radneSo pana

Czeslawa Mederskiego vryia'nil, ia nie czyni sobie kampanii wyborczei. ponadto wskazal, iZ iego
zdaniem rada jest zobowiqzania do podje(ia uchwaly w przedmiotowym zakresie, z uwzglednieniem

zmian w zakresie wysokosci dodatku speqalnego oraz terminu wejjcia w Zycie.

Radca prawny - Pan Zbigniew Drzystek wiasnil, i2 uprawnienie w6jta do dostatku specialnego

w)'nika z ustawy o pracownikach samorzqdowych i jest niezhdnym skladnikiem wynagodzenia

w6jta, zas iego wysoko5i wynika z obowiazujEcych przepis6w. Ponadto podkeslit ii rozporzedzenie

w sprawie wynagradzania pracownik6w samorzEdowych, nie zawiera reguhqi dotyczqcych terminu

podjgcia przez rade gminy uchwaly w niniejszym zakresie.

Mieszkaniec - Pan Jan Lelinski wyraztl pogl4d, i, jego zdaniem trwaiqca dyskusja nad obniaeniem

wynagiodzenia w6ita jest bezzasadna. Stwierdzil, i2 do tej pory nie analizowano koszt6w dla gminy

jakie niesie za sobq uposaZenie w6jta. Dopiero uplywatEca kadenqa wyzwala problem w tq materii.

Zwr6cit uwage, iak bardzo waZnym jest konsensus, o kt6ry apelowal.

Radny - Pan Pioh Kaminski zwr6cil uwage, iZ dalsza dyskusja w bej sprawie jest bezzasadna.

Zaapelowal o zakoiczenie dyskusji i podj€cie uchwaly.

Soltys Solectwa Gronowo-Pan Miroslaw Mgzykowski przypomnial, ii w czasie kiedy podejmowano

uchwale ustalajqcq wysokos( wyna$odzenia w6jta nie podieto zadnej dyskusji. Rada podjela uchwale

okreslar4cq w)'nagrodzenie w wysokoSci, do jakiego byl uplalvniony usepuj4cy w6jt. KomentujEc

wypowiedz Pana Jana l€litukiego wyjasnil, i2 rozumie ieSo z an9aaowa ie i nawolywanie do

jednosci rady gminy w dzialaniu na rzecz gminy. Jednakze dyskusja nad wynagrodzeniem w6jta iest

bardzo waina i sprawa powinna zostaa poddana doglebnej analizie.



Mieszkaniec - Pan Jan Lelifski negatyra.nie ocenil wypowiedzi Pana Miroslawa Mgiykowskiego .

Radny - Pan Pioh curgielewicz zwrocil uwagg, i2 nad uchwala ustalaiqc4 wysokoSi wynagrodzenia

w6jta nie toczono dyskusji z uwagi na to, ii byla to pierwsza sesja rady 8miny. Podkre6lil, iZ

dziligszy projekt uchwaly iest wykonaniem obowiezujEcego prawa. Nie mnlE jednak w ostatnim

czasie rada gminy procedowal uchwale o zmianie wynagrodzenia. W zwi4zku z czym z rz\t, n
uchwale i dyskusie w tym zakrcsie podqmuj€ sie up\.wajecei kadencji jest b€zzasadny. Wskazal

r6wniei ii niezrozumialym jest dla niego termin wejicia w Zycie przedmiotowej uchwaly.

Mieszkaniec -Pan Marek Paprocki stwierdzil, ii jako *yborca oczekuie od radnych podjecia

wlasciwej decy4i w tej sprawie.

Radca prawny - Pan Zbigniew Drzystek wyjasnil kwestie uregulowania termin6w wejscia w zycie

podejmowanych uchwal oraz terminu przedmiotowego projekhr uchwaty.

Soltys Solectwa Gronowo-Pan Mirostaw MgZykowski negatywnie ocenil brak obecnosci w6jta przy

podgmowaniu niniejszej uchwaly. leSo zdaniem to brak szacunku dla wyborc6w_

Radny - Pan Tomasz Bielecki odnoszac sie do r-typowiedzi Pana Miroslawa Meiykowskiego zwr6cil

uwa8e, i2 wysokosa dodatku speqahego nie ulegla zmianie. Dalej stwierdzil ii zgadza sie co do

trzymiesiecznego terminu wEscia w Zycie uchwaly. Nie obecnosa w6jta w trwaj4cej dyskusji test jego

zdaniem Llzasadniona.

Radca prawny -. Pan Zbigniew Drzystek zwr6cil ]uwage, 'i tozporzqdzenie okre6la termin

obowi4zywania no*ych regulagi z dniem I lipca, a rakZe wskazal, iZ samorz4dy dopiero w tym

okresie podeimui uchwafy w tejsprawie.

Na tym dyskusj€ zakoiczono.

Nastgpnie Przewodnicz4cy Rady poddal pod glosowanie wriosek formalny radnego pana pioha

Kamifiski€go w zakresie zmiany brzmienia S 4 z ,,uchwala wchodzi w iycie z dniem 31 paZdziernika

2018 | ." na zapis ,,\ichwala wchodzi w Lycie z dniem podjecia"

Rada Gminy w tlosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 12 Radnych,
glosami:
- 6 -.2a",
-5 - ,,przeciw"
-1 -,,w8trzymuiacych Bie"



Wniosek prziela, S 4 Fzedmiotowei uchwaly ohzymuje brzmienie :,, uchwala w chodzi w Zycie z

dniem podjecia".

Przewodnicz4cy Rady zamknql dyskusje. Po odczytaniu projektu uchwaly poddal go pod

glosowanie.

Rada Gminy w tlGowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 12 Radnych,
gloBami:
- 6 - ,,2a" ,
-6 - ,,przeciw"
- 0 -,,wetrz'.mujtcych sie"
nie podiela uchwaly w sprawie obniienia alotychcza soweto wFagrodzenia i $talenia noweto
wFagrodzenia W6ita cminy Rybno.

Po przeprowadzeniu glosowania przewodniczacy iady zalz4dztl przerwe od godz. 11:35 do godz.

11:40.

5) zniesienia statusu Domnika Drzwodv

Przewodniczqcy Rady- Parl Andrzej Komacki zwr6cil sie do Radnego Pana KanitukieSo o
przedstawienie opinii w sprawie projektu uchwaly.

Radny - Pan Piotr Kaminski poinformowal, iZ projekt uchwaty spnwie zniesienia statusu pomnika

Plzytody zostal zaopiniowany pozytywni€

Przewodnicz4cy Rady - Pan Andtzej Komacki otworzyt dyskusje nad projekten uchwaly.

Pytai nie wniesiono.

Przewodniczqcy Rady zamln4l dyskusje. Po odczltaniu projektu uchwaty, poddal go pod

glosowanie.

Rada Gminy Itr glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w ob€cno6ci 12 Radny€h,
glo8ami:
-12 - ,,2 ",
-0 - ,,prznciw"
- 0 -,,wstrz,'muiQcych 6ie"
podjela uchwalg Nr LIV/42lr8 w sprawie zniesienia statuBu pomnika przFody.

Uchwala stanowi zal4cznik do protokotu.

5) zaskarienia rozstrzv5rie€ia nadzorczego Woiewody Warmiisko-Maz uskieto do Sadu

Administracyineso

Przewodnicz4cy Rady- Pan Andrzej Kornacki zwr6cil sie do Radnego Pana Kamifiskiego o

przedstawienie opinii w sprawie proiektu uchwaly.



Radny - Pan Piotr Kaminski poinformowal, ii projekt uchwafy sprawie zaskarZenia rozstrzygniecia

nadzorczeSo Wojewody Warmiisko-Mazurskiego do Sqdu Administracyinego zostal zaopiniowany

pozytywnie.

Przewodnicz4cy Rady - Pan AndrzejKornacki otworzyl dyskuEe nad projektem uchwaty.

Gtos zabrali:

Radna - Pani Marzanna Borkowska zwr6cila si€ do radcy pranego o wyjasnienie procedury

odwolawczei do wojew6dzkiego s4du adminisbacyjnego, czy przedmiotowa skarga nie mogla zostaC

zlozona w terminie wczesniejszym oraz iaki skutek bedzie miala zloiona skarga na decy4e w sprawie

budowy kumik6w. Poruszyla tei kwestie mozliwosci zmiany uchwaly \ r' zwiqzku z rozstrzygnieciem

nadzorczym wojewody w zakresie przedmiotowei uchwaly

Radca prawny - Pan Zbigniew Drzystek w odpowiedzi wyiaJnit kwestie proceduralne zwipane z

przedmiotowA skarg4 wskazui4c, i2 skarga zostala zloiona przez planiste przygotowujqcego pla]l

zagospodarowania przestrzennego bedacego prz€dmiotem skargi. Skarga wplynela w ostahim dniu

terminu do jej wniesienia. Uchwala rady w takich przypadkach jest wymogiem formalnym, kt6ry

\znaje s4, n mo2e zostad uzupehiony. W zwiEzku z czym nie bylo mozliwoki . PodkRalil r6wniez,

i2 w porozumieniu z planistq zostana podiete dzialania zmierzaj4ce do uzupelnienia zmian w zalresie

rozstrzygniecia nadzorczeSo.

Soltys Solectwa Gronowo-Pan Miroslaw MgZykowski stwierdzil, ii uchybienia formalne w postaci

braku odpowiedniej uchwaly rady gminy skutkuj4 jej odrzuceniem. Zwr6cil uwag€, i2 warto byloby

zastanowia sie nad uwzglednieniem zgodnie z rozstrzygnieciem nadzorczym wojewody.

Radna - Pani Marzanna Borkowska zwr&ila sie do radcy prawnego z pytaniem dotycz4cym

konsekwencji pmwnych odrzucenia skargi.

Radca prawny - Pan Zbigniew Drzystek w odpowiedzi wyjaSnil, i2 w przypadku brak6w formalnych,

s4d wzywa do ich uzupelnienia w wyznaczonym termini€. Nieuzupelnienie brak6w formatnych we

wskazanym terminie powoduje odrzucenie skargi. Wskazal ii hudno w tym momencie przewidziec

rozshzygniecie s4du. Niemniej jednak pozostaje w obrocie prawnym po mimo uchybie4 kt6re

wskazal organ nadzoru. Ponadto podkeSli, it w momencie zloi€nia skargi na rozstrzygniecie

nadzorcze nie wchodzi w iycie.

Na t.m dyskusje zakofczono.



Prz€wodniczacy Rady zamknqt dyskusje. po odczytaniu projektu uchwaly, poddal go pod

glosowanie.

R.ada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radny.h w obe€noaci t2 Radny€b
tlosami:
-9 - ,,2a" ,
-O - ,,p.zecivt"
- 3 -,,wstrrymujqcych sif"
podigla uchwalg Nr LIV/4y18 w sprawie zaskarZenia rozstrrytniecia nadzorczego Woiewody

Warmirtsko-Mazurskiego do S4du Admintutracyinego.

Uchwala stanowi zal4cznik do protokofu.

Z pn€kazania proiektu requlaminu dostarczania wodv i odprowadzania 6ciek6w obowilzuiaceeo

na terenie Gminv Rvbno do orqanu regdacvineeo

Przewodnicz4cy Rady- Pan Andrzej Komacki zwr6cil sie do Radnego pana Kamiiskiego o

przedstawienie opinii w sprawie proiektu uchwaly.

Radny - Pan Piotr Kamniski poinformowal, ii projekt uchwaly sprawie przekazania protektu

regulaminu dostarczania ur'ody i odprowadzania kiek6w obowiezuj4cego na terenie cminy Rybno

do organu regulacyjnego zostal zaopiniowany pozytywni€.

Przewodnicz4cy Rady - Pan Andrzei Komacki otworzyl dyskusje nad projekrem uchwaty.

Pytan nie wniesiono.

Przewodnicz4cy Rady zamknql dyskusje. Po odczytaniu proiektu uchwaty, poddat go pod

glosowanie.

Rada Gminy w 9o6owaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnosci 12 Radnyctr
glosami:
-12 -,,2a",
-O - ,,przeciw"
- 0 -,.wstrzymujtcych sie"
podiela uchwale Nr LIV/441r8 w sprawie przekazania proiektu retulaminu doetarczania wody i
odprowadzania 6ciek6w obowiezuiqcego na terenie Gminy Rybno do organu regulacyinego.

Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.

Ad. s.Wolne wniosLj i zapytania.

Glos zabrali:

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wggrzynowski poruszyl problem susy glebowej w konsekwencji, kt6.ej

rolnicy Sminy ponie5li starty. Wiasnil procedurg ubiegania sie, przebiegu szacowania suszy oraz

skladania wniosk6w. Poinformowal, i, w najblitszym czasie ogloszony zostanie przetarg na r€alizacje

inwestycji na ulicy Shunykowej Vzy ]trdzizle Srodk6w pochodzqcych z dotacji worewody. We
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wrze6niu uruchomiony zostanie rzadowy program w zakresie dr68 gmimych. w z wiazl{:u z qn.|

wskazat i2 planuje sie zloienie wniosku na droge Jegli-Debien.

Radry - Pan Piotl IGminski odczytal hest oswiadczenia dotycz4cego przeprosin w6ita gminy za

znieslawienie jego osob, kt6rego dopukil sie w dniu 25 lipcu 2017 roku zarzttcal4c, n w VzeszloSci

byl donosicielem. Po czym wyjel pieni4dze, przekazujqc je przewodnicz4cemu rady w celu ich

przeliczenia. Po przeliczeniu Srodk6w pienieinych ptz,ez ptzewodniczqcego rady, Pan Piotx Kamituki

skierowal sie w stlone w6jta gminy, kladqc przednim pieniqdze oraz pokwitowanie.

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wegrz'.nowski stwierdzil, i2 
^ie 

n].oae pftyieC tych pienigdzy. Wskazat, it
pieni4dze powinny zostad wplacone na rachunek bankowy, kt6ry zostal radnemu udoskpniony.

Skrytykowal zachowanie radnego Pana Piotra Kamifiskiego stwierdzaj4c, ze takie sytuacie nie

powinny miet miejsca na forum mdy gminy. Nastepnie poprosil w6ita o podpisanie pokwitowania

odbioru pi€niedzy.

Radny - Pan Piotr Kamiiski wyj66nil. it w wyroku nie wskazuie, w iaki spos6b ma nashpia

ptzekazanie pieniedzy. Po tym, jak w6jt gminy odm6wil prziecia pieniedzy radny -Pan Pioh

Kamiriski stwierdz4 iZ vtszyscy widzia-li, ze pieniqdze Wzekaz^l za4 Pan w6jt nie chce podpisaa

Soltys Solecfwa Gronowo-Pan Miroslaw MeZykowsli zwr6cil sie do w6ita gminy z pytaniem, jakie

dzialania gmina podeimuje w zakresie poprawy febencjonowania wody. Ponadto z pytal dlaczeqo

porz4dek dzjsiqszych obrad rady gminy nie zawiera projektu uchwaly w sprawie drogi w Rybnie,

kt6ra byla procedowana na poprzedniei s€sji. Podkresli, ii w6wczas Pan w6jt m6wil o koni€rznosci

podjecia uchwafy z uwagi na morliwosa pozyskania 6rodk6w na jej wykonanie. Kontynuujqc zapltal

dlaczego odwolano zapltanie ofertowe na rvykonanie tychZe dr6g. Wni6sl zastrzeienia w zakesie

procedury zwolania zebraii wiejskich, maj4cych na celu konsultacje spolecz 4 dotyczqcE loka:tzaii

punkt6w alkoholowych. Stwierdzil, wniosek o zwolanie zebrania wieiskiego zawiera U€dn4

podstawe prawna.

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wegrz]'nowski wial^il, iiL obowiEzek przeprowadzenia konsultacii z

mieszkaiicami w sprawie rozmieszczenia punkt6w alkoholowych wynika z ustawy . W kwestii, iZ w

kierunku retencionowania deszcz6wki ppeprowadzono szereg akcii dydaktycznych, czy wotzenia

zbiomik6w. Podkesli, iZ co do uchwaly ustalaj4cej kategorie dr6g gminnych, uchwala nie zostala

podj€ta, wiec nie widzi pohzeby, aby kolejny raz ja procedowat.
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Soltys Solectwa -Pan Henryk Wisniewski odnosz4c sie do w]?owiedzi pana M oslawa

Mezykowskiego zwr6cil, uwage ii Hednie interpretute przeslane pismo. Wskazal ii zebmnie ma

zostai zwolane na wnios€k w6jta, a nie rady gniny. ponadto zM6cit si€ o poparcie wniosku w
sprawie budowy dw6ch korektor6w w okolicy przysranku autobusowego oraz przy kojciele.

Przewodnicz4cy Rady - Pan Andrzej Kornacki wni6sl o usuniecie drzewa w pasie drogi
wojew6dzkiej nr 538.

W6jt Gminy - Pan Tomasz W?grz)'nowski opowiadai4c na pytanie pan Henryka Wi6niewskiego

wyjasnil, i przy oka4i realizaqi inwestyqi w zakresie budowy targowiska, plan zawiera i6wniez

uregulowanie odwodnienia. W sprawie usuniecia drzew w pasie drogowy drog woiew6dzkiej

wyjainil, ii Zae4d DI6g Wojew6dzkich posiada decy4e gminy. Nietr'niej iednak zgodnie z

terminarzem zarzqdu, drzewa zostana usuniete.

Soltys Sole(twa Cronowo-Pan Mtuoslaw Meiykowski odwotui4c sie do wypowiedzi pana Henryka

WiJni€wskiego stwierdziljednak, ii otrzymal wniosek o zwolanie zebrania pochodzi od Rady cminy,

a nie od w6ita. Nega9.wnie odni6sl sie do sprawy wykonania dr68 w m. Rybno oraz T tszczyny.

Zwt6cil tez uwage, aby spraw4 retencjonowania zainberesowaa osoby sparwujace wladze na

wyiszym szczeblu.

W6jt Gminy -Pan Tomasz Wegrz''nowski przypomnial, ii zamiar nadania kategoryzaqi drcdze

gminnej w m. Truszczyny mial na celu ulatwid doiazd osobom zainteresowanym zwiedzaniem

cenhum astronomicznego. Podkesl{ iZ sprawa retenqi jest znana politykom.

Soltys Solectwa Gronowo-Pan Miroslaw MeZykowski zwr6cil uwage, i2 wszyscy przedsiebiorcy

powinni byc wpierani i r6wno haktowani. Dlaczego w dzjsietszym porz4dku obrad nie zostal

zamieszczony proiekt rozpakzenia skargi .

W6jtGminy -Pan Tomasz Wegrzynowski powt6rzy po raz kolejny celowoSa nadania kateSorii drodze

gminnej w m. Tr\rszczyny. Przypomnial, ii nie m6gl podpisaC umowy na dostawe krusz''wa z

dostawc4, kt6ry nie ma odpowiednich dokument6w.

Mieszkaniec - Jan Lelifrski zwr6cil sie z pytaniem/ czy rada w porozumieniu z w6item podjela debae

na temat planowanych inwestycii w gminie. N€gatywnie ocenil zachowanie przewodniczQcego rady

b zalresie planowanei przez njego inwestycjt.
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W6jt Gminy -Pan Tomasz Wegrzynowski wyjainil, ii w zakresie planowych inwestycji dotyczqcych

fotowoltaiki bwaiq prace opracowuiqce studium oraz miejscowego planu zagospodarowania

pzestrzennego. W najbli:szym czasie problem ten zosfanie uregulowany. Zwr6cit teit luwage, i takie

inwesty+, jak budowa ferm fotowoltaicznych, powinny odbywaa si€ na terenach nierolniczych i

zurbaniowanych.

Pr"ewodnicz4cy Rady - Pan Andrzej Komacki odnoszqc sie do e}?owiedzi w6tt^ wskazat, i w6jt

wyrazil zgodg na fotowoltaifte w Nagusz€wie i Koszelewach.

W6jt Gminy -Pan Tomasz Wegrzynowski wyiainil iZ tereny zar6wno w m . Naguszewo i Koszelewy

si nierolnicze,

Przewodniczqcy Rady - Pan Andizq Komacki zarzucil w6jtowi uprzedzenie co do jeSo osoby.

Komentujqc wypowiedz Pana Jana l€liiiskiego zachecal do sprawdzenia swoich kompetencji

peBonalnych w nadchodz4cych wyborach.

Radny - Pan Piob Kanrifski zwr6cil uwage, i2 do rakich inwestycii powinno podchodzid sie

innowacyjnie, a nie wprowadza{ ograniczenia w ich rozwoiu.

Soltys $ectwa Gronowo-Pan Miroslaw Meiykowski zwr6cil uwage, iz debata na temat budowy

farm fotowoltaicznych powinna odbyd si9 duio wczeiniej. Z-atzvcil w6jtowi gminy personalne

podqmowanie decyzii w tym zakresie.

Radny -Pan Dariusz Karbowski wyrazil mieszkarlcom gminy za poparcie w podeimowanych przez

niego dzialad. PodkreSli it zwtacal uwagg aby uchwale w sprawie nadania kategorii drogom

gminnych wyodrebnid na dwie samoistne. Podni6sl iz wykonanie drogi przy stadionie w m. Rybno

je3t bardzo wa,me, bowiem kozystajq z niq mieszkafcy calej gniny.

Mieszkanie€ - tan t€lifski odnosz4c si€ do wwowiedzi Pana Mirostawa Mezykowskiego stwier&4
i2 nie ma sobie nic do zarzucenia v,r d4ieniu do zapewnienia spokoju w gminie. Wskazal, i2 nie ocenia

Pana przewodniczqcego. Jednakze jako wyborca dla prawo irymagaa od niego zachowafr zgodnych z

etyka moraln4. Datei podkrc3lit iZ nader powaia i docenia postawe wielu mdnych w d4i€niu do

swoich cel6w.

Radny - Pan Waldemar Reszka wlrazil podziekowanie dla pana Woiciecha Hillara za dokonanie

przetarcia drzewa na pohzeby wsi Tuczki, kt6rcgo soltys zaprasza na ognisk. ponadto zaapelowal o

wigkzq dyscypling czasow4 i merytorycznq os6b zabierai4cych glos.
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Przewodnicz4cy Rady - Pan Andrzej Kornacki odnosz4c sie do wypowiedzi Pana Jana Lelihskiego

stwierdzil it za obecnej wladzy na pewno nie otrzyma zezwolenia na rozpoczecie swotego

przedsigwziecia.

Radny - Pan Tomasz Bielecki komentuiqc sytuaqe rozwijaiqcych sig coraz czgsciej ferm

foiowoltaicatych stvtierdzil, i2 kiedy wydawano pierwsze pozwolenia na ich budoirg, to byl poczqtek

rozkwitu tychie inwestycji. Teraz sltuaqa si€ zmienia, f€rm powstaie colaz wi9{ej, spofeczeistwo

bardziei jest Swiadome za groi'-fi z tym zwl4zanych. Przypomnial jaka role spelnia fotowoltaika.

$tys Sotectwa Gronowo-Pan Miroslaw MeZykowski stwierdzil, it nie przekonuje do budowy lerm

fotowoltaicznych, tylko wskazuje na przebieg procedury udzielania zezwolenia na ich budowe, a

inwestor6w traktuie sie Fersonalnie. Zarzucil radnemu Panu Tomaszowi Bieleckiemu, it problem ten

haktuie bardzo osobGcie.

Soltys wsi GGlewo-Stacja-Pani Jolanta Kepczyfiska krytycznie odniosla sig do sposobu w jaki odbywa

sie dyskusja zar^rc j4q i2 wypowiedzi m6wc6w s4 zblt dlugi€ i powtarzajEce sie. Ogranicza to

moZliwost zabrania glosu innym osobom.

Radny - Pan Piotr Kamirlski stwier&il, ii gmina nie podjela iadnych dzialarl zmierzai4cych do

ograniczenia emjsii dwudenku wggla.

Radny - Pan Sylwester Kasprowicz stwierdzil, iz wypowiedzi Pana Miroslawa Mezykowskiego to

czesto monolo& kt6ry ogranicza moiliwosa wypowiedt innym o6obom. Zachecil do obejrzenia

tdedysku promuj4cego Cming Rybno.

Radny - Pan Tomasz Bielecki zwr6cil uwage, i2 dyskusja nad budowq ferm fotowoltaicznych

odbywala sie na zebraniu wiejskim w Rumianie, w kt6rym mogli uczestniczya wszyscy

zeintererowani problemem.

Radca praw'ny - Pan Zbigniew D.zystek wyjalnil, w zwiezku ze zmianE ustawy o *ychowaniu w

tszezwosci grdna zobowiEzana jest dostosowaa regulacje w zakesie liczby zgzwolel na sqzeda2

alkoholu do nowych przepis6w.

Na tym dyskusje zakofczono.
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Ad.5.Zamknie€ie obrad.

O godz.14:30 Przewodniczqcy Rady Pan Andrzej Kornacki - wobec wyczerpania dziennego porz4dku

obrad - zamkn4l obrady LIV sesji zwyczajnej Rady Gminy Rybno.

Na tym protok6l zatoiczono.

Protokolowala:tNsP!6rOR,....
| ,La4-,/

"rArli, r \r -rr\t,

Prowr4r+Kgi4{i 
.

Do niniejszego protokolu zalqcznik formalny stanowi natranie zawieraiqce obraz i diwiek.
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